
Se finalizează proiectele de
creare a Centrelor Naţionale
de Informare Turistică
21 decembrie 2015 14:37
Primăria Mangalia organizează marţi, 22 decembrie 2015, orele
12.00, la Clubul Nautic Callatis, evenimentul prilejuit de
finalizarea proiectelor de creare a Centrelor Naţionale de
Informare şi Promovare Turistică în staţiunile Saturn, Jupiter
şi Neptun-Olimp. Proiectele au fost realizate în cadrul POR
2007-2013,  Axa  Prioritară  5:  „Dezvoltarea  durabilă  şi
promovarea turismului”, Domeniul major de intervenţie 5.3 –
Promovarea potenţialului turistic şi crearea infrastructurii
necesare,  în  scopul  creşterii  atractivităţii  României  ca
destinaţie  turistică,  Operaţiunea  –  Crearea  Centrelor
Naţionale  de  Informare  şi  Promovare  Turistică  (CNIPT)  şi
dotarea acestora. Beneficiarul proiectelor este UAT Municipiul
Mangalia.  Autoritatea  de  Management  este  Ministerul
Dezvoltării  Regionale  şi  Administraţiei  Publice,  iar
Organismul  Intermediar  este  Direcţia  Gestionare  Fonduri
Comunitare  pentru  Turism,  din  cadrul  Autorităţii  Naţionale
pentru Turism.

Dispută  aprigă  între
hotelieri  şi  primărie.  FPTR
ameninţă  cu  scumpirea
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vacanţelor în cazul în care
sunt majorare taxele locale.
Radu:  semnatarii  protestului
nu şi-au plătit impozitele
21 decembrie 2015 14:37
Mai multe organizaţii din turism au remis, către mijloacele de
informare în masă, un comunicat adresat primarului Mangaliei,
Cristian Radu şi consilierilor locali. Subiectul comunicatului
îl constituie o potenţială majorare a impozitului pe clădiri
la nivelul maxim admis prin Codul Fiscal, măsură ce ar duce la
scumpirea  vacanţelor  în  cele  şase  staţiuni  din  sudul
litoralului.  Această  majorare  ar  fi  propusă  în  şedinţa
ordinară ce are loc astăzi, de la orele 10.00, la primărie.

Iată documentul:

 

Stimate domnule Primar,

                                      Stimati Consilieri
Locali,

 

In  urma  consultarii  membrilor  Patronatelor  turismului  din
sudul  Litoralului  cat  si  a  membrilor  FPTR  cu  privire  la
proiectul de taxe si impozite locale, venim cu urmatoarele
amendamente pe care va rugam sa le analizati spre adoptare:

– Referitor la propunerea ca nivelul impozitului pe cladiri
pentru persoanele juridice sa fie la nivelul maxim admis de
Legea 227/2015 art. 489, va transmitem ca nu sustinem aceasta
propunere  ,  deoarece  aceasta  nu  face  altceva  decat  sa
descurajeze  investitiile  si  sa  amplifice  efortul  de
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supravietuire al agentilor economici, din urmatoarele motive:

– tarifele au fost deja lansate in piata din luna septembrie a
acestui an si ele nu au fost calculate la nivelul maxim de
sustenabilitate al acestei taxe
–   impozitarea  terenului  de  sub  cladiri  incepand  cu  anul
urmator,  cat  si  cresterea  nivelului  de  impozitare  a
terenurilor vor duce agentii economici in imposibilitate de
plata si vor determina renuntarea la proiecte viitoare de
dezvoltare. In acest sens va atragem atentia ca deja taxele si
impozitele erau prea mari, acest aspect este confirmat chiar
de procentul scazut de taxe si impozite colectate la bugetul
local

–  In  ultimii  ani  nu  ne-a  fost  pusa  la  dispozitie,  spre
analiza, executia bugetara la nivelul statiunilor turistice,
chiar daca am solicitat-o in numeroase randuri. De aceea dorim
sa fim informati cu privire la nivelul colectarii taxelor cat
si despre cheltuielile facute in si pentru statiuni

– Va solicitam deasemenea ca taxele si impozitele colectate
din statiunile turistice sa se intoarca in statiuni , nu ca si
pana acum . Solicitarea noastra vine in urma faptului ca am
primit foarte multe reclamatii din partea turistilor pentru
aspectul  neingrijit  al  spatiilor  verzi  din  statiuni  (  am
constatat  cu  totii  ca  tunsul  ierbii  a  inceput  abia  dupa
inchiderea  sezonului),  pentru  lipsa  iluminatului  public  in
multe zone turistice, starea jalnica a trotuarelor si aleilor,
pentru cainii vagabonzi, lipsa parcarilor si a indicatoarelor,
a  dezinsectiei  care  nu  s-a  facut  la  momentul  potrivit  si
altele. Consideram ca aceste statiuni de interes national,
care genereaza venituri importante la bugetul local merita o
mult mai mare atentie din partea dumneavoastra.

De aceea, propunerea noastra este sa adoptati aplicarea unei
cote de 1% din valoarea de impozitare a cladirilor si sa
renuntati la acea majorare de 50% pe care doar o permite, nu o
si recomanda Codul Fiscal.



Referitor la taxa speciala de promovare , opinia noastra este
urmatoarea:

– va solicitam ca aceasta taxa sa fie colectata de catre
Primarie iar 90% din suma sa fie virata catre Asociatia de
Promovare  Sudul  Litoralului,  dupa  modelul  Constanta  si
Bucuresti. Consideram ca pana acum sumele colectate nu au fost
gestionate  in  cel  mai  eficient  mod  si  in  scopul  real  al
promovarii turistice , ca cei mai buni gestionari al acestei
taxe sunt platitorii insisi iar infiintarea unui nou Serviciu
de turism si organizare evenimente din cadrul Directiei turism
a Primariei ca administrator al acestei taxe nu este cea mai
buna solutie.

Deasemenea  pretindem  sa  intram  in  posesia  desfasuratorului
cheltuielilor de pana acum a sumelor colectate prin taxa de
promovare, mai ales ca unele proiecte depuse la Directia de
turism nu au fost luate in considerare. Fiind vorba de o taxa
speciala,  consideram  ca  trebuia  deja  sa  avem  proiecte  de
promovare clare si bugetate.

Un alt aspect pe care vi-l aducem la cunostinta este acela ca
magazinele alimentare din statiuni nu au fost prinse la un
nivel corespunzator in propunerea de taxare.

Din aceste motive va propunem ca , daca nu veti fi de acord cu
virarea  procentuala  a  acestei  taxe  catre  Asociatia  de
Promovare, sa renuntam complet la aplicarea acesteia pana la
adoptarea noii Legi a Turismului.

Nu in ultimul rand dorim sa va aducem la cunostinta ca, avand
in vedere importanta contribuabililor la alcatuirea bugetului,
ne asteptam cu totii sa intram mult mai devreme in posesia
proiectului de taxe si impozite ( nu cu doar patru zile in
urma),  sa  fi  putut  lua  parte  la  o  dezbatere  cu  adevarat
publica a acestuia.

Va multumim,



Mohammad Murad

Presedinte FPTR
Nicolae Moroianu

Presedinte Patronatul Neptun-Olimp

Vice-presedinte FPTR
Ciprian Constantinescu

Presedinte Patronatul Marea Neagra

Vice-presedinte FPTR
Emil Bodnaras

Presedinte Asociatia Investitorilor Venus

Vice-presedinte FPTR
Virgil Stancu

Presedinte Asociatia de Promovare Sudul Litoralului

La polul opus, edilul Cristian Radu a transmis un drept la
replică vizavi de comunicatul organizaţiilor din turism, în
care arată că o parte a semnatarilor comunicatului FPTR sunt
hotelieri care nu au autorizaţii de funcţionare sau nu şi-au
plătit taxele pe anii trecuţi.

Iată dreptul la replică:

„Primarul Mangaliei, Radu Cristian consideră nejustificate și
lipsite  de  o  bază  reală  declarațiile  reprezentanților
Federației Patronatelor din Turism, conform cărora tarifele la
cazare pot fi majorate în urma modificării impozitului pe
clădiri. „Pentru anul 2016, la persoanele juridice, Primăria
Mangalia a eliminat taxa verde taxa de liniște, precum și taxa
hotelieră, care nu se mai regăsește Codul Fiscal. Prin urmare,
chiar dacă au fost aplicate unele majorări, prin compensare,
taxele se mențin la nivelul din anii precedenți”, a subliniat
primarul. Administrația Locală a organizat o dezbatere publică



pe  tema  proiectului  de  impozite  și  taxe  al  Municipiului
Mangalia pentru anul 2016, care a fost anunțată în presă în
timp  util.  La  aceasta  nu  s-a  prezentat  niciunul  dintre
reprezentanții  asociațiilor  profesionale  sau  din  partea
reprezentanților Federației Patronatelor din Turism, dar nici
mare parte dintre consilierii locali. Dintre cei 19 consilieri
pe care îi are Mangalia, doar cinci au venit la dezbatere.
„Ne-am fi dorit un interes mai mare și din partea agenților
economici, care au active în stațiunile din sudul litoralului.
În  acest  moment,  sunt  peste  146  de  agenți  economici  din
turism,  cu  peste  262  de  active,  respectiv  clădiri  cu
destinație turistică. Datoriile acestora către bugetul local,
la ora actuală, se ridică la o sumă totală de aproape 3,5
milioane de euro. Dintre aceștia, puțin peste 20 și-au evaluat
și declarat corect activele și au plătit către bugetul local
sumele reale”, a mai declarat primarul. „Menționăm că noua
cotă a impozitului pe clădiri, respectiv 1,95%, este doar în
stadiul de propunere, nefiind finală. Interesul nostru este să
lărgim masa impozabilă, nu să mărim taxele, pentru a încuraja
mediul de afaceri și investițiile, mai ales că în anul 2015,
în urma eforturilor comune ale administrației locale și ale
agenților economici din zonă, numărul turiștilor a crescut
considerabil”, a mai completat Radu Cristian. Pentru ca cele
șase  stațiuni  aflate  în  administrarea  Mangaliei  să  ofere
condiții decente turiștilor, este nevoie de o infrastructură
bine  pusă  la  punct.  „Dezvoltarea  și  modernizarea
infrastructurii turistice nu se poate face fără contribuția
directă a agenților economici care fac profit din activitățilr
turistice.  Administrația  locală  este  permanent  deschisă
propunerilor,  sugestiilor  și  proiectelor  venite  din  partea
mediului de afaceri din zonă, astfel încât turismul din sudul
litoralului să se dezvolte într-un ritm susținut”, a conchis
edilul Mangaliei”.



Avarii RAJA la Cernavodă
21 decembrie 2015 14:37
Pentru remedierea unei avarii la una din conductele principale
de alimentare cu apă, cu diametrul de 300 mm, din orașul
Cernavodă, de pe strada Seimeni, SC RAJA SA a fost nevoită să
întrerupă furnizarea apei potabile astăzi, 20 decembrie 2015,
în intervalul 08,00 – 13,00. Sunt afectați consumatorii de pe
străzile  Seimeni,  Ion  Creangă,  Nicolae  Grigorescu,  Spiru
Haret, E. Radulescu și Energiei.

Tot  sâmbătă,  pentru  remedierea  unei  avarii  la  conducta
principală de alimentare cu apă din zona Centrală a orașului
Cernavodă, SC RAJA SA Constanța este nevoită să întrerupă
furnizarea  apei  potabile  astăzi,  20  decembrie  2015,  în
intervalul orar 13,30 – 17,00. Sunt afectați consumatorii din
zona Centrală și cartierul Trust, precum și cei de pe străzile
Unirii, Nicolae Titulescu, Anghel Saligny și Rasaritului.

Ne cerem scuze tuturor abonatilor afectati, carora le dam
asigurari ca echipele RAJA fac tot posibilul pentru remedierea
avariei si pentru reluarea furnizarii de apa la parametri
optimi.

„Frânturi din viaţă”, un nou
volum  marca  Dora  Alina

https://editiadesud.ro/avarii-raja-la-cernavoda/
https://editiadesud.ro/franturi-din-viata-un-nou-volum-marca-dora-alina-romanescu/
https://editiadesud.ro/franturi-din-viata-un-nou-volum-marca-dora-alina-romanescu/


Romanescu
21 decembrie 2015 14:37
Clubul Nautic „Callatis“ din Mangalia a găzduit sâmbătă, 19
decembrie, o nouă lansare de carte a binecunoscutei prozatoare
Dora Alina Romanescu. Alături de aceasta s-au aflat, printre
alţii,  primarul  comunei  Cumpăna,  Mariana  Gâju,  colegi
scriitori, artişti, dar şi un numeros public compus din fani
ai cărţilor Dorei Alina Romanescu.

Volumul, intitulat „Frânturi din viaţă” şi apărut la editura
Pax Aura Mundi din Galaţi, este cel de al paisprezecelea ce a
văzut  lumina  tiparului  sub  semnătura  scriitoarei.  Potrivit
acesteia, cartea cuprinde proză scurtă, inspirată din viaţa
cotidiană şi cu personaje inspirate din realitate, pe care
Dora Alina Romanescu le-a întâlnit în viaţa de zi cu zi.

Alături de colega sa, s-a aflat scriitorul Adi George Secară
şi el membru al USR. Acesta ne-a mărturist că este surprins de
calitatea  şi  autenticitatea  prozei  scurte  a  Dora  Alinei
Romanescu:  „Am  rămas  plăcut  suprins  de  calitatea  şi
autenticitatea prozei sale scurte, asemănătoare neorealismului
italian.  Sunt  anumite  scene  în  care,  efectiv,  ţi  se  face
pielea de găină, scene de o duritate cu totul şocantă”, ne-a
mărturisit Adi George Secară.

Preşedintele  Clubului  Artelor  Solteris  din  Mangalia,  poeta
Emilia Dabu, a declarat celor prezenţi într-un număr foarte
mare la lansarea de carte, că volumul pe care ni-l propune de
data aceasta Dora Alina Romanescu confirmă, o dată în plus,
talentul  său  scriitoricesc:  „Dora  Alina  Romanescu  sau  Eli
Georgescu,  cum  o  ştim  noi,  prietenii,  este  un  om  care  a
îndrăznit, prin această carte, să ne facă o declaraţie de
dragoste.  Povestirile  sale  scurte,  pot  face,  fiecare,
subiectul unui roman. Ceea ce surprinde, de fiecare dată la
autoare este că, pe lângă talentul de scriitoare, reuşeşte să
metamorfozeze şi viaţa semenilor ei”.
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Tot în cadrul întâlnirii a luat cuvântul şi Mariana Bolcheş,
reprezentantul  Fundaţiei  Solidaritatea  Culturală  pentru
România, care a ţinut să o compare pe Dora Alina Romanescu cu
Cella Serghi, cea pe care a avut-o profesoară.

Şedinţă  ordinară  a
Consiliului Local Mangalia
21 decembrie 2015 14:37
Primarul Mangaliei, Radu Cristian, a convocat pentru luni, 21
decembrie,  orele  10.00,  o  şedinţă  ordinară  a  CL  Mangalia
pentru dezbaterea mai multor proiecte de interes local. Pe
ordinea de zi se află Strategia de dezvoltare şi funcţionare a
Serviciului  public  de  salubrizare  din  municipiul  Mangalia,
precum  şi  un  proiect  de  realizare  a  unei  investiţii  de
alimentare cu apă şi canalizare, în cartierul Dobrogea 1A.
Consilierii locali vor mai dezbate un studiu de fezabilitate
privind sistematizarea unor artere publice, dar şi un Plan de
evacuare a populaţiei, în situaţii de urgenţă. Un alt proiect
pe  ordinea  de  zi  se  referă  la  stabilirea  impozitelor  şi
taxelor locale pe anul 2016.

S-a  finalizat  proiectul  de
reabilitare a Falezei Neptun-
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Olimp
21 decembrie 2015 14:37

Primăria Municipiului Mangalia a
organizat,  vineri,  la  Clubul
Nautic  Callatis,  evenimentul
prilejuit  de  finalizarea
lucrărilor  la  proiectul:
„AMENAJARE  ŞI  REABILITARE
OBIECTIVE TURISTICE ÎN STAŢIUNEA
NEPTUN–OLIMP”.  Proiectul  este

realizat  în  cadrul  Programului  Operațional  Regional,  Axa
Prioritara  5  –  “Dezvoltarea  durabilă  și  promovarea
turismului”,  Domeniul  de  intervenție  5.2  –  „Crearea,
dezvoltarea,  modernizarea  infrastructurii  de  turism  pentru
valorificarea  resurselor  naturale  și  creșterii  calității
serviciilor  turistice”.  Obiectivele  Specifice  ale  POR  sunt
creşterea  competitivității  regiunilor,  ca  locații  pentru
afaceri şi creșterea contribuției turismului la dezvoltarea
regiunilor. Implementarea proiectului contribuie la realizarea
obiectivelor  specifice  POR,  prin  creșterea  volumului
investițiilor în dezvoltarea sectorului turistic de la nivelul
Regiunii  de  Dezvoltare  Sud-Est,  promovarea  unei  imagini
pozitive și consolidarea identității, valorificarea resurselor
naturale  în  scop  turistic  și  diversificarea  serviciilor
turistice. De asemenea, se urmărește creșterea notorietății
stațiunilor  din  sudul  litoralului  și  crearea/extinderea
infrastructurii  turistice  de  utilitate  publică,  în  scopul
creşterii numărului turiştilor. Proiectul are o valoare totală
de 6.990.572,04 lei, fiind implementat pe o durată de 13 luni,
până la sfârşitul anului 2015. Beneficiarul proiectului este
Unitatea  Administrativ-Teritorială  Municipiul  Mangalia.
Autoritatea  de  Management  este  Ministerul  Dezvoltării
Regionale  şi  Administraţiei  Publice,  iar  Organismul
Intermediar este Agenţia pentru Dezvoltare Regională Sud-Est.
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Târgul de Crăciun, la cea de
a treia ediţie
21 decembrie 2015 14:37

În perioada 19-23 decembrie, pe aleea pietonală din faţa
Casei de Cultură se va desfăşura o nouă ediţie a Târgului

de Crăciun.
„Putem să spunem că această manifestare a devenit o tradiţie,
fiind cel al treilea an în care îl organizăm. Deşi nu este la
nivelul celor din marile orase în ceea ce priveste aspectul,
ne străduim să organizăm ceva cu posibilitati reduse, astfel
încât, bunătăţile tradiţionale din alte colţuri ale ţării să
ajungă şi pe mesele pofticiosilor din Mangalia”, ne-a declarat
Mirela Dogaru, organizatorul târgului.

Sărbători de iarnă magice, la
Liceul Teoretic „Callatis”
21 decembrie 2015 14:37
Timp  de  două  zile,  17-18  Decembrie  2015,  Liceul  Teoretic
„Callatis” a îmbrăcat haine de sărbătoare și a dat startul
Sărbătorilor de iarnă magice.

După  ce  au  decorat  liceul  cu  ornamente  de  iarnă,
reprezentanții  Consiliului  Elevilor  (gimnaziu  și  liceu)  au
oferit  colegilor,  părinților  și  cadrelor  didactice  două
Serbări  magice  de  Crăciun.  Momentele  artistice  deosebite
susținute  de  elevii  talentați  au  insuflat  tuturor  celor
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prezenți Magia Crăciunului. Prezent la evenimente, Moș Crăciun
a  oferit  daruri  artiștilor,  de  sacul  acestuia  ocupându-se
reprezentanții Asociației de Părinți.

În spiritul Crăciunului, elevii și părinții au participat la
Campania  umanitară  Dăruiește  bucurie  într-o  cutie!
Experimentând bucuria de a dărui, spiridușii Moșului au donat
o  cantitate  impresionantă  de  jucării,  jocuri  educaționale,
rechizite, cărți, dulciuri și fructe. Prezenți la Serbarea de
Crăciun, 10 copii de la Centrul de Plasament Delfinul -Agigea,
au primit de la Moș Crăciun darurile pentru toți cei 54 de
copii din centru. Totodată, 25 de preșcolari de la Grădinița
Socială Mangalia și 25 de persoane în etate de la Căminul de
Bătrâni  Mangalia  au  fost  beneficiarii  acestei  campanii
umanitare, coordonată de psiholog Carmen Faliboga.

Finalizarea  lucrărilor
proiectului  „AMENAJARE  ŞI
REABILITARE  OBIECTIVE
TURISTICE  ÎN  STAŢIUNEA
NEPTUN–OLIMP”
21 decembrie 2015 14:37
Primăria  Municipiului  Mangalia  organizează  vineri,  18
decembrie  2015,  orele  13:00,  la  sediul  Clubului  Nautic
Callatis, evenimentul prilejuit de finalizarea lucrărilor la
proiectul  „AMENAJARE  ŞI  REABILITARE  OBIECTIVE  TURISTICE  ÎN
STAŢIUNEA  NEPTUN–OLIMP”.  Proiectul  este  realizat  în  cadrul
Programului  Operațional  Regional,  Axa  Prioritara  5  –
“Dezvoltarea durabilă și promovarea turismului”, Domeniul de

https://editiadesud.ro/finalizarea-lucrarilor-proiectului-amenajare-si-reabilitare-obiective-turistice-in-statiunea-neptun-olimp/
https://editiadesud.ro/finalizarea-lucrarilor-proiectului-amenajare-si-reabilitare-obiective-turistice-in-statiunea-neptun-olimp/
https://editiadesud.ro/finalizarea-lucrarilor-proiectului-amenajare-si-reabilitare-obiective-turistice-in-statiunea-neptun-olimp/
https://editiadesud.ro/finalizarea-lucrarilor-proiectului-amenajare-si-reabilitare-obiective-turistice-in-statiunea-neptun-olimp/
https://editiadesud.ro/finalizarea-lucrarilor-proiectului-amenajare-si-reabilitare-obiective-turistice-in-statiunea-neptun-olimp/


intervenție  5.2  –  „Crearea,  dezvoltarea,  modernizarea
infrastructurii  de  turism  pentru  valorificarea  resurselor
naturale  și  creșterii  calității  serviciilor  turistice”.
Beneficiarul  proiectului  este  Unitatea  Administrativ-
Teritorială  Municipiul  Mangalia.  Autoritatea  de  Management
este  Ministerul  Dezvoltării  Regionale  şi  Administraţiei
Publice,  iar  Organismul  Intermediar  este  Agenţia  pentru
Dezvoltare Regională Sud-Est.

IPS  Teodosie,  în  vizită  la
Şcoala din Moşneni
21 decembrie 2015 14:37
Miercuri,  16  decembrie  2015,  la  ora  12.00  elevii  Școlii
Gimnaziale  ”Nicolae  Iorga”  Moșneni,  structură  a  Școlii
Gimnaziale ”George Coșbuc” 23 August au primit vizita Înalt
Preasfinției Sale Teodosie, Arhiepiscopul Tomisului.

După  primirea  oficială  cu  pâine  și  sare,  inițiatoarea
activității,  prof.  de  religie  ortodoxă  Edvica  Popa  l-a
prezentat pe înaltul prelat participanților la dezbatere. Mica
introducere a fost urmată de o serie de întrebări adresate de
copii, dar și de părinții prezenți la discuție. La toate au
găsit răspuns prin glasul lui IPS Teodosie, care a vorbit
despre  bine  și  rău,  despre  rai  și  iad,  despre  sufletul
nemuritor, puterea rugăciunilor, vrăjitorie, oameni posedați
și chiar despre stafii și alte spirite.

Ca  mulțumire,  elevii  l-au  răsplătit  cu  un  mic  recital  de
colinde.

IPS  Teodosie  a  lăudat  organizatorii  pentru  inițiativă,  a
apreciat  condițiile  deosebite  oferite  de  această  unitate
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școlară elevilor ei și a promis că va reveni și la alte
dezbateri.

Printre invitați s-au mai aflat părintele Gabriel Blaj și
primarul Mugur Viorel Mitrana. Șeful administrației locale a
considerat  că  astfel  de  activități  sunt  deosebit  de
interesante pentru elevi și pentru comunitate, deoarece acest
mod  de  interacțiune  directă  influențează  pozitiv  formarea
personalității copiilor, îi dă încredere în el și îi oferă
modele vii.

Spectacol  caritabil,  dedicat
copiilor orfani
21 decembrie 2015 14:37
Sâmbătă, 19 decembrie, de la orele 18.00, la Casa de Cultură
Mangalia va avea loc un spectacol caritabil dedicat copiilor
orfani. Teatrul Thaliamar va prezenta „Manualul de folosinţă
al  adolescentului”,  intrarea  recomandată  fiind  de  10  lei
şi/sau o jucarie (nouă) şi/sau un aliment dulce.

Un nou volum marca Dora Alina
Romanescu
21 decembrie 2015 14:37

https://editiadesud.ro/spectacol-caritabil-dedicat-copiilor-orfani/
https://editiadesud.ro/spectacol-caritabil-dedicat-copiilor-orfani/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2015/12/afis.jpg
https://editiadesud.ro/un-nou-volum-marca-dora-alina-romanescu/
https://editiadesud.ro/un-nou-volum-marca-dora-alina-romanescu/
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2015/12/afis-Dora.jpg


Secţia de Terapie Intensivă a
primit  aparatură  de  ultimă
generaţie
21 decembrie 2015 14:37
Până  la  sfârşitul  acestui  an,  Spitalul  municipal  Mangalia
primeşte noi dotări pentru mai multe departamente importante
ale unităţii medicale.

Potrivit  directorului  instituţiei,  dr.  Liviu  Mocanu,  s-a
finalizat procedura de achiziţie care cuprinde trei ecografe,
trei  ventilatoare  pentru  Secţia  Terapie  intensivă,  două
sterilizatoare,  două  defibrilatoare  şi  trei  monitoare
destinate tot Secţiei de Terapie intensivă. Totodată, până la
sfârşitul acestui an, în aceeaşi locaţie din cadrul Spitalului
municipal vor fi instalate cinci paturi cu dotări electrice
complete, cu console şi staţie de monitorizare.

Managerul  unităţii  medicale  a  mai  spus  că  la  Secţia  de
Anatomie Patoloigică vor fi aduse o masă de autopsie şi un
procesor de ţesuturi. „La ORL vom instala un scaun specific,
modern, iar pentru Oncologie şi Laboratorul de analize vom
aduce două hote profesionale. Noutatea este că am configurat
deja compartimentul de neurologie, care va avea 15 paturi şi
se va pune în funcţiune în primul trimestru al anului viitor”,
a mai spus Mocanu.
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Avarie RAJA
21 decembrie 2015 14:37
Pentru  remedirea  unei  avarii  la  conducta  principală  de
alimentare cu apă, de pe strada Monumentului din  Cumpăna, SC
RAJA SA a fost nevoită să întrerupă furnizarea apei potabile
astazi, 15 decembrie 2015, în intervalul 11,30 – 14,30. Sunt
afectaţi toţi consumatorii din localitatea Cumpăna.

Ne cerem scuze faţă de abonaţii afectaţi de această avarie şi
îi asigurăm că echipele noastre de intervenţie vor face tot
posibilul pentru remedirea situaţiei şi reluarea furnizării
apei potabile în cel mai scurt timp.

Anunţ RAJA
21 decembrie 2015 14:37
Pentru remedierea unor avarii la punctele termice numerele 67
și 120 din municipiul Constanța, RADET a oprit furnizarea apei
reci  prin  aceste  puncte,  astazi,  15  decembrie  2015,  în
intervalul 09,00 – 14,30. Sunt afectaţi consumatorii de la
Blocurile F16, F17 și Adcom de pe strada Oborului și blocurile
de pe Soveja: P1, P2, P3, O1, O2 și O3.

Echipele  RADET  au  dat  sigurări  că  vor  face  tot  posibilul
pentru finalizarea reparațiilor în cel mai scurt timp.

https://editiadesud.ro/avarie-raja-6/
https://editiadesud.ro/anunt-raja-43/


240.000  de  cadouri  vor  fi
distribuite  în  România  prin
„Operațiunea  Crăciunul
Copilului”
21 decembrie 2015 14:37
Prin  acțiunea  “Operațiunea  Crăciunul  Copilului”  (“Operation
Child Christmas”), 240.000 de cadouri vor fi distribuite în
România în preajma sărbătorilor de iarnă. Anul acesta, în
perioada 14-24 decembrie, va fi pentru prima dată când atât de
multe daruri vor ajunge la copiii familiilor defavorizate din
toată țara.

Dorel  Toma,  reprezentantul  Centrului  Creștin  Callatis  din
Mangalia  și  coordonatorul  acțiunii  “Operațiunea  Crăciunul
Copilului” pe zona de sud-est a României, este de părere că
aceasta  este  cea  mai  mare  acțiune  de  caritate  ce  aduce
fericire  miilor  de  copii  din  țara  noastră.  Acțiunea  se
desfășoară pe teritoriul României în preajma Crăciunului și
are ca scop transmiterea bucuriei sărbătorilor. Cadourile sunt
pregătite de donatori din Marea Britanie, Germania, Austria și
Finlanda pentru prietenii lor din România. Este vorba despre
așezarea darurilor în cutii de pantofi, împachetate frumos, cu
rolul de a propovădui fericirea, pacea și prietenia, acolo
unde ajung.

“Am  început  organizarea  acțiunii  <<Operațiunea  Crăciunul
Copilului>> din anul 1993 și iată, anul acesta am ajuns la
cifra de 240.000 de cadouri surpriză pentru copiii familiilor
defavorizate din toată România. Ca reprezentant și coordonator
al  acțiunii  pe  zona  de  sud-est  a  României,  pot  spune  cu
bucurie că 80.000 de cadouri vor ajunge în aproximativ 800 de
localități  din  sud-estul  României.  Acțiunea  noastră  se
desfășoară în preajma sărbătorilor de iarnă, în special cu
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ocazia  sărbătorii  Crăciunului  și  îi  vizează  pe  copiii
familiilor fără posibilități. Este o acțiune la care țin mult,
mai ales că rolul ei este de a-i încânta și de a-i bucura în
cea mai frumoasă lună a anului, când membrii familiei sunt
adunați în jurul bradului. La nivel național, această acțiune
este  coordonată  de  trei  organizații  non-guvernamentale,  și
anume Centrul Creștin Callatis, Fundația Elpis și Asociația
Creștină  “Pentru  Tine”,  în  colaborare  cu  Organizația
<<Samaritan’s  Purse>>”,  a  declarat  președintele  Asociației
Callatis,  Dorel  Toma,  coordonatorul  acțiunii  “Operațiunea
Crăciunul Copiilor” pe zona de sud-est a României.

Anul trecut, “Samaritan’s Purse”, prin acțiunea de caritate
denumită “Operațiunea Crăciunul Copilului” (“Operation Child
Christmas”) a ajuns la 100 de milioane de cadouri distribuite,
la nivel global, copiilor din întreaga lume.

„Gala Crăciunului“, la cea de
a IV-a ediţie
21 decembrie 2015 14:37

Unul  dintre  cele  mai  mari  târguri  de
sărbători, dedicat elevilor din Municipiul
Mangalia  a  avut  loc,  ieri,  la  Casa  de
Cultură din localitate. Ajunsă la cea de a
patra ediţie şi organizată de Asociaţia de
Părinţi „Gala Galaction“, „Gala Crăciunului“
are drept scop strângerea de fonduri pentru
înzestrarea claselor de curs ale unităţii de
învăţământ. Pentru aceasta, părinţi, bunici,
copii, dar şi cadre didactice s-au pregătit
intens, astfel încât suma de bani strânsă
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pentru şcoală să depăşească orice record. Au
fost  organizate  runde  de  licitaţii  ale  obiectelor
confecţionate  chiar  de  elevi,  tombole,  alături  de
tradiţionalul  târg  de  prăjituri  “home-made“,  pregătite  de
mamele şi bunicile şcolarilor şi scoase spre vânzare.

Acestea au fost vedetele evenimentului, mămicile punând la
vânzare, la preţuri modice, tarte cu fructe, prăjiuri sub
formă de omuleţi de zăpadă, prăjitură kinder “de casă”, mini-
checuri, plăcintă cu tot soiul de umpluturi, brioşe, dar şi
dulciuri  de  post.  Le-au  făcut  cu  ochiul  celor  mici  şi
cozonaci,  dar  şi  torturi  cu  zmeură  şi  ananas.

Elevii de la toate clasele, începând cu grupa pregătitoare şi
până la clasele a VIII-a, au prezentat programe artistice
impresionante:  recitaluri,  colinde,  dansuri  populare  şi
latino, momente artistice etc. La final, toţi copiii au primit
cadouri  oferite  de  Centrul  Creştin  “Callatis”,  în  cadrul
Proiectului “Operation Christmas Child“.

La fel ca şi la ediţiile trecute, Asociaţia de Părinţii „Gala
Galaction“  a  făcut  un  apel  către  toţi  cei  din  sală  să
direcţioneze cei 2% din impozitul pe venit către organizaţie.
„Scopul  acestei  acţiuni  este  cel  de  strângere  de  fonduri
pentru  o  mai  bună  desfăşurare  a  activităţii  în  şcoală.
Sistemul  de  învăţământ  este  subfinanţat,  atât  la  nivel
central, cât şi la nivel local. Noi, părinţii, nu putem sta
deoparte, ci vrem să dăm o mână de ajutor şcolii.  Anii
trecuţi  am  reuşit,  din  banii  strânşi  în  urma  Galei
Crăciunului,  achiziţionarea  a  scaune,  videoproiectoare,
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copiatoare şi multe altele. La ediţia anterioară am strâns
peste 15.000 de lei, iar anul acesta, cu cei 2% direcţionaţi
de părinţi, sperăm să trecem de 20.000 de lei “, ne-a declarat
Dorel  Toma,  preşedintele  Asociaţiei  de  Părinţi  „Gala
Galaction“.

 

”DOBROGEA – MOZAIC ETNIC”
21 decembrie 2015 14:37
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Sub această denumire, vineri, 11
decembrie  2015,  la  ora  13,  în
Căminul Cultural al comunei 23
August  s-a  desfășurat  o
activitate  cultural-artistică
dedicată  Zilei  Minorităților
Naționale.

La  inițiativa  Comisiei  de  Interculturalitate  a  Școlii
Gimnaziale  ”George  Coșbuc”  23  August  și  cu  sprijinul
administrației  locale  s-a  organizat  un  spectacol  dedicat
etniilor conlocuitoare din Dobrogea. Au acceptat provocarea și
au  evoluat  pe  scenă  ansamblul  de  dans  folcloric  românesc
”Tradiții dobrogene” din Pecineaga, ansamblul folcloric ”Mugur
de Folclor” al Școlii Gimnaziale ”Gala Galaction” Mangalia,
ansamblul de dansuri turco-tătare din Mangalia, grupul vocal
”Ceaika” al Comunității Rușilor-lipoveni din România, filiala
Mangalia,  interpreta  Bianca  Duțu  și  solista  din  Republica
Moldova, Antonina Lăcătuș, precum și grupul vocal ”Voci de
cristal” al Școlii Gimnaziale ”Nicolae Iorga” Moșneni.

Printre  invitații  de  seamă  prezenți  la  eveniment  amintim:
primarul comunei 23 August, Mugur Viorel Mitrana, primarul
comunei Pecineaga, Lili Pâslaru, insp. Vincențiu Geoglovan,
oameni de afaceri din zonă și alții.

În deschiderea evenimentului, elevii pregătiți de instructorul
de dans Gina Nicolin ne-au oferit un moment de dans dobrogean.
A urmat grupul coral ”Ceaika”, cu frumoasele piese rusești,
contracarate  de  solista  vocală
Bianca Duțu, cea care și-a adus
aminte  că…”Aseară  ți-am  luat
basma”. Grupul de dansuri turco-
tătare a fost urmat de Adilburi
Elif,  care  a  recitat  un  poem
numit  ”Limba  maternă”  și  a

http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2015/12/IMG_0001.jpg
http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2015/12/IMG_9928.jpg


prezentat cărțile reprezentative despre istoria și tradițiile
etniei sale, cărți care au alcătuit o frumoasă expoziție.
Ansamblul  ”Mugur  de  Folclor”  pregătit  de  doamna  Georgiana
Simionov de la Școala Gimnazială ”Gala Galaction” Mangalia a
surprins publicul cu obiceiul ”Capra” și cu o interpretare
originală a unui dans bătrânesc. Antonina Lăcătuș a cântat în
limba rusă, dar și în limba română, iar corul școlii din
Moșneni a dat glas frumoaselor colinde românești.

Spectacolul a fost completat de Târgul de Crăciun organizat de
Asociația de Părinți a școlii comunei 23 August. La standuri
s-au vândut ornamente hand-made pentru Crăciun, dulciuri,dar
și bucate tradiționale, precum nelipsitele sarmale. Iată cum
învață copiii să dăruiască, să facă voluntariat adevărat și să
strângă  fonduri  pentru  o  cauză  nobilă:  educație  de  nivel
european.

 

Continuă acţiunea de montare
a ornamentelor de Crăciun
21 decembrie 2015 14:37
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La  Mangalia  este  în  curs  de
finalizare  acţiunea  de  montare  a
ornamentelor  de  Crăciun.  Pe
arterele principale ale oraşului au
fost fixate, deja, câteva sute de
astfel  de  instalaţii,  dar  şi
figurine  luminoase,  menite  să
bucure  locuitorii  municipiului  în
pragul  sărbătorilor  de  iarnă.
Potrivit  reprezentanţilor
primăriei, luminiţele aparţin atât
Adminstraţiei Domeniului Public şi

Privat Mangalia, cât şi unei firme de specialitate.

Acţiunea de montare a demarat la începutul lunii şi încă nu a
fost finalizată. Cele mai multe figurine luminoase au fost
amplasate  în  zona  centrală  a  oraşului,  pe  artera  cea  mai
circulată.  Se  pare  că  rezultatul  este  unul  satisfăcător,
cetăţenii oraşului fiind prezenţi, în fiecare seară, în faţa
primăriei, pentru a admira ornamentele.

Primăria Mangalia recunoaşte că mulţi mangalioţi, încântaţi de
ornamentele  din  centrul  urbei,  au  solicitat  astfel  de
decoraţiuni şi pe străzile lor: “Ca în fiecare an, am încercat
să aducem locuitorilor oraşului un pic din lumina sărbătorilor
de iarnă. Faţă de anii precedenţi, am reuşit să acoperim o
suprafaţă mai mare cu lumini decorative. Este adevărat că nu
am ajuns pe străzile mai mici şi, pentru acest lucru ne cerem
scuze cetăţenilor, însă acţiunea de montare a ornamentelor va
continua şi în zilele următoare,
astfel  încât,  la  final,  toată
lumea  să  fie  mulţumită”,  ne-a
declarat  directorul  adjunct  al
ADPP Mangalia, Dragoş Angelescu.
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Fanfara  “Muzica  Apelor”  vă
invită la concert!
21 decembrie 2015 14:37
Încă de luna trecută, fanfara “Muzica Apelor” a demarat o
seriei de concerte în municipiul Constanța, adunând în jurul
său o gamă largă de spectatori care s-au lăsat purtați pe
cărarea amintirilor de sunetul alămurilor. Melodii ritmate,
dar  și  acorduri  mai  lente  s-au  împletit  armonios  în
repertoriul  fanfarei,  care  a  susținut  concerte  la  fiecare
sfârșit de săptămână.Weekend-ul trecut, constănțenii au fost
invitați  la  Carrefour  –  centrul  comercial  TOM,  unde
instrumentiștii  au  reușit  să-i  binedispună  pe  toți  cei
prezenți, indiferent de vârstă. Și în sfârșit de săptămână,
fanfara “Muzica Apelor” vă invită la concert.

Astfel, sâmbătă – 12 decembrie 2015, cei 28 de instrumentiști
vor susține începând cu ora 12,00, pe scena Casei de Cultură
din  Constanța,  un  scurt  concert  pentru  toți  spotivii
legitimați  la  CS  Farul.

Duminică,  13  decembrie  2015,  începând  cu  ora  16,00,
constănțenii  sunt  așteptați  la  City  Park  Mall.  Pentru
aproximativ o oră, instrumentiștii de la percuție, clarineți,
trompete, tromboane, flauți, dar și cei doi tubiști îi vor
încânta pe toți cei prezenți, dăruindu-le câteva momente de
muzică bună.

Muzica de fanfară nu ține cont de vârstă sau de gusturile
muzicale, repertoriul său extrem de variat reușind să atragă
măcar preţ de câteva minute, toate categoriile de vârstă și de
public. Oamenii sunt atraşi de partiturile specifice acestui
gen de muzică datorită spectacolului pe care îl oferă, sunt
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fascinaţi de uniforme, de unitatea mişcărilor, dar mai ales de
ritm.

 

 


